
 

 

 

 

 

 

 

  І Н Ф А Р М А Ц Ы Й Н А  -  Г Р А М А Д С К І     Б Ю Л Е Т Э Н Ь Выдаецца з мая 2006 г. 

    

 № 24 (106) 
  жнівень 
   2009 г. 

11 чэрвеня 2009 года 
ураган паваліў вось гэта 
дрэва на вуліцы Перша- 
майскай у Брылях. Яго 
спілавалі, пакінуўшы 
пень. Прайшло крыху 

больш за два месяцы -- 
і маладыя пабегі зялё- 
ным полымем асвяцілі 

гэты вясковы куток.    
Жыццё працягваецца!.. 
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13 жніўня 
Цімафей 

Мяфодавіч 
БУГЛАКОЎ 

адзначае  
70-годдзе 

7 жніўня 
Надзея 

Стэфанаўна 
МЯШКОВА 

адзначае  
60-годдзе 

27 жніўня 
Аляксандр 
Міхайлавіч 

ЯРМАШ 
адзначае  
45-годдзе 

12 жніўня 
Алена 

Вячаславаўна 
САЎЧЫНА 
адзначае 
35-годдзе 

8 жніўня 
Марыя 
Мікалаеўна 
ЛЫСЬКОВА 
(Фралова) 
адзначае 
20-годдзе 

1 - Аляксандр Мікалаевіч Сілкоў 

1 - Дзмітрый Міхайлавіч Жылінскі 

3 - Анастасія Антонаўна Мяжэвіч 

3 - Надзея Мікалаеўна Васіленка 

3 - Дзіана Генадзьеўна Пшанічная 

5 - Мікалай Іванавіч Трышкін 

5 - Анатоль Іванавіч Рамашкевіч 

10 - Раман Мітрафанавіч Сяргеенка 

10 - Мікалай Мікалаевіч Паскакухін 

10 - Лілія Святаславаўна Паршнёва 

11 - Марына Карлаўна Дубоўская 

15 - Казімір Ільіч Грушэцкі 

15 - Людміла Іларыёнаўна Маркава 

15 - Аляксандр Генадзьевіч Мяшкоў 

16 - Вячаслаў Алегавіч Меляшкоў 

17 - Раіса Генадзьеўна Паршнёва 

18 - Ксенія Аляксандраўна Мухортава 

19 - Аляксей Лазаравіч Дамасканаў 

19 - Мікалай Іванавіч Елістратаў 

20 - Алена Мікалаеўна Шляхтава 

22 - Валянціна Васільеўна Смалякова 

23 - Анастасія Іванаўна Рудакова 

23 - Мікалай Васільевіч Фралоў 

23 - Наталля Пятроўна Малдаванава 

25 - Леанід Іванавіч Мяшкоў 

28 - Віктар Уладзіміравіч Вараб’ёў 

29 - Надзея Маісееўна Краўчанка 

30 - Аляксандр Аляксандравіч Капытаў 

31 - Жана Уладзіславаўна Журава 

У жніўні 
нарадзіліся: 

 

1 жніўня 2009 г. 
на пасаду бібліятэкара 
Брылеўскай сельскай 

бібліятэкі заступіла  
Юлія Мікалаеўна ЯЦКОВА. 

    Нарадзілася ў в.Брылі.  Скон- 
чыла Магілёўскі дзяржаўны біб- 
ліятэчны тэхнікум  імя  А.С.Пушкіна  і  Беларускі 
дзяржаўны Універсітэт культуры і мастацтваў 
(г.Мінск). 

3 жніўня 2009 г. на пасаду 
загадчыка Брылеўскаго ФАПа 
заступіла Жана Анатольеўна 

МЕЛЬНІКАВА  
(Чыкунская) 

     Нарадзілася ў в.Брылі.  Скон- 
чыла Магілёўскае медыцынскае 
   вучылішча (фельдшарскае ад-       
   дзяленне). 12 гадоў працавала    
   ў паліклініцы № 5 г.Магілёва. 
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 жніўня 2009 г.  з  удзелам  работнікаў  аддзела  народнай  адукацыі  Магілёўскага райвыканкама   
 адбылася прыёмка гатоўнасці Брылеўскай школы-сада да новага навучальнага года. Было ад-
значала, што ўсе работы па рамонту і добраўпарадкаванню будынка, памяшканняў і прышколь-

най тэрыторыі выкананы якасна і ў адведзеныя тэрміны.  Адзнака прыёмнай камісіі - “выдатна”. 
Школа гатовая зноў весці брылеўскіх дзетак у чароўны свет ведаў.                    Вольга МАЙБУРАВА. 

Новы  
казырок  

над  
увахо- 

дам. 

 

анна і Мікіта Ермалаевы не так даўно 
атрымалі  падарунак  --  жывога  хамяка.  Ён 

жыве ў клетцы, мае вясёлы і дружалюбны 
характар. І вельмі любіць дэманстраваць свае 
здольнасці, -- напрыклад, жвава бегае ўнутры 
прымацаванага кола, хітра паглядваючы на-
вокал. Дзеці з ім амаль не развітваюцца. І з 
задавальненнем паказваюць усім жадаючым 
свайго выхаванца, кажучы: “Вось які хамяк жы-
ве ў нас!”                                      Ала ЯЦКОВА. 
                            Фотаздымкі М.Яцкова  (1.08.2009 г.) 
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У.І.Мажораў, А.І.Разганаў, В.М.Мяшкова і Т.Т.Жураўкова 

 В.С.Шылаў, А.І.Разганаў   
                і  Ф.Д.Карташоў 

 Каб разабрацца ў прабле-   
 ме, трэба ўсё пабачыць   
 на свае вочы... 

жніўня 2009 года  ў  Брылі  завітаў  дэпутат 
 Палаты прадстаўнікоў  Нацыянальнага схо- 

  ду Рэспублікі Беларусь  Аляксандр Іванавіч 
Разганаў для правядзення прыёму грамадзян.  Ра- 
зам з ім прыехалі старшыня Магілёўскага раённага 
Савета дэпутатаў Віктар Сяргеевіч Шылаў і памоч- 
нік  дэпутата  Фёдар  Давыдавіч  Карташоў.  Крыху  
пазней  да  прыёму  далучыўся  генеральны дырэк- 
тар фірмы “Кадзіна” Уладзімір Віктаравіч Давыдаў. 
      Поруч  з  дэпутатам знаходзіўся карэспандэнт раён- 
най   газеты   “Прыдняпроўская  ніва”   Алег  Васільевіч  
Дзятлаў.  У нумары раёнкі за 19 жніўня ён вось так рас-
павёў пра тое, што ўбачыў і пачуў у Брылях: 
     “В понедельник приём граждан по личным вопросам 
провёл депутат Палаты представителей Националь-
ного собрания Республики Беларусь А.И.Розганов. 
     Он встретился в жителями д.Брыли. В Брылевский 
сельисполком, в назначенное время, сельчане пришли со 
своими проблемами. Депутат общался с людьми в 
форме заинтересованного диалога. В.М.Мешкова и 
Т.Т.Журавкова подняли вопрос об изъятии земельных 
участков. 
     А.И.Розганов выехал на место посмотреть реальную 
ситуацию. Сельисполкому же нужно принимать реше-
ния во благо людей, которые хотят трудится на зем-
ле. 
     Т.Ф.Прудникова интересовалась, правда ли, что ожи-
дается закрытие Брылевского УПК “Детский сад – на-
чальная школа”. Данные слухи в районном отделе обра-
зования официально не подтвердили. 
     Т.В.Максимчикову беспокоил вопрос, касающийся вы-
деления пастбища для коров, что содержат жители на 
частных подворьях. Присутствовавший на приёме ди-
ректор ОАО “Фирма “Кадино” В.В.Давыдов пообещал ре-
шить вопрос положительно. Он так же дал указания – 
по просьбе жителей выделить большее количество би-
донов для сбора молока у индивидуальных молокосдат-
чиков. 
     В.В.Леутко просила содействия в решении жилищной 
проблемы (выделение общежития в городе для её доче-
ри, которая после окончания Могилёвского музыкально-
го училища работает хормейстером в ГУ “Дворец куль-
туры области”). 
     Жилищный вопрос интересовал и Т.Н.Моисеенко. Её 
дочь – инвалид 2 группы, и ей необходимо жильё с удоб-
ствами. Родители готовы строить квартиру за соб-
ственные средства в пригороде, но не решается проб-
лема вступления в ЖСК. После выяснения ситуации 
рекомендовано было обратиться с необходимыми доку-
ментами в райисполком. 
     Кроме названных вопросов, жителей волновали 
проблемы, касающиеся ремонта Брылевского  
ФАПа, подвода природного газа и др. Все обра-
щения взяты на контроль”. 
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 А.І.Разганаў:  «Давайце разбірацца!..» 

 В.С.Шылаў прапануе...  В.М.Мяшкова аргументуе... 

 А.І.Разганаў:  «Усе праблемы павінны вырашацца!..» 

  Карэспандэнт  раёнкі А.В.Дзятлаў   
           усё падрабязна занатоўвае... 

 Са сваімі пытаннямі Н.А.Ярмаш  
 і  Т.Ф.Пруднікава 

 Н. І. Рамашкевіч   
 і  К.А.Новікава 

  Трэба дадаць,  што А.І.Разганаў дасканальна ўнікаў у пытанні. Калі спатрэбі- 
  лася  разабрацца  з практыкай выдзялення зямельных участкаў,  ён  разам з    
  В.С.Шылавым, У.І.Мажоравым і В.М.Мяшковай зрабіў  аб’езд  тэрыторыі,  усё 

паглядзеў, і. як кажуць, “памацаў рукамі” праблему. І ўжо змог выказаць свае мер- 
каванні і заўвагі, абапіраючыся на тое, што ўбачыў.   
     Увогуле можна было заўважыць, што Аляксандру Іванавічу вельмі падабаецца 
зноўку акунацца  ў  мясцовую праблематыку, адчуваць пад нагамі не сталічны ас-
фальт, а родную зямельку, з якой столькі звязана.  І якая заўсёды будзе наталяць 
смагу душы і сэрца, захінаючы ад халодных жыццёвых вятроў і дапамагаючы ўсім 
нам жыць. 

Мікола ЯЦКОЎ. 
  Фотаздымкі аўтара. 
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аш зямляк, Ігар Ан- 
тонавіч Волкаў, 
працягвае высака- 

родную працу па ўвека-
вечванню памяці свайго 
прадзеда -- Георгіеўскга 
кавалера Браніслава 
Станіслававіча Волкава-
Карачэўскага. У жнівень-
скім нумары рэспублікан-
скай газеты “Культура” 
з’явілася публікацыя       
І.  Волкава  “Узнагарода -
за адвагу”, дзе распавя-
даецца пра лёс нашага 
знакамітага аднавяскоў-
ца.   
              Юлія ЯЦКОВА. 

19.08.2009 г. 

аўсёды бывае цікава, калі на старонках друку  з’яўляюцца  публі-
кацыі,  дзе ўзгадваюцца нашы аднавяскоўцы.  Вось  і  зараз,  раз-

гарнуўшы  19  жніўня раённую “Прыдняпроўскую ніву”,  брылеўцы ўба-    
чылі  артыкул  «И  вновь  школьный звонок позовёт на урок».   Гаворка 
   там  ішла  пра  падрыхтоўку Кадзінскай школы да новага вучэбнага го- 
     да.   І  ў якасці ілюстрацый змешчаны два непадпісаных фотаздымка,    
      на якіх невядомыя дзеці займаюцца нечым патрэбным  і  карысным.    
      Пільна  ўгледзеўшыся  ў  верхні  здымак,  нашы  чытачы задумаліся:     
     “А ці не Насця Саўчына ды Аліна Карнеева тут?” Як высветлілася, на   
    самой справе сфатаграфавалі менавіта іх.  І захацелася звярнуцца да   
   рэдакцыі  раёнкі:  “Шаноўныя! Падпісвайце фотаздымкі:  і людзям бу-    

  дзе прыемна, і нам не прыдзецца гадаць  --  а хто ж гэта тут?”            

Настасся Саўчына і Аліна Карнеева рыхтуюць вучэбны пакой. 
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           Старонку  падрыхтавала  бібліятэкар  Брылёўскай сельскай бібліятэкі  Юлія  ЯЦКОВА 

                    
 
 
 
 
 

 
   Паэт Мікола ХВЕДАРОВІЧ 
 у  роздумах пра самае свет-    
 лае і роднае: 

    Известный белорусский эко- 
  номист  Александр ЛУЧЕНОК     
 об  опыте планирования в Бе-  
 ларуси: 

     О НОВОМ КАЧЕСТВЕ        
     ПЛАНИРОВАНИЯ 

     Планирование в Советском Со-
юзе называлось директивным и 
нерыночным из-за установления 
субъектам хозяйствования обяза-
тельных для исполнения показате-
лей. На начальном этапе станов-
ления белорусского государства 
от такой практики предполагалось 
отказаться. Экономисты надея-
лись перейти к индикативному 

планированию. В индикативной си-
стеме организации сами заинтере-

сованы в максимальном получении прибыли (дохо-
да), а задача властей  - создание максимально 
благоприятных макроэкономических условий для 
эффективной работы предприятий без вмешатель-
ства в их внутреннюю деятельность. Поэтому ди-
рективные показатели были заменены прогноз-
ными. 
     Сначала прогнозные показатели действитель-
но не были обязательными для исполнения. Од-
нако у наших чиновником сразу возникли пробле-
мы. Если они непосредственно не вмешивались в 
работу подведомственных предприятий, то субъ-
екты хозяйствования начинали повышать при-
быльность и за счёт сокращения лишних работни-
ков. А увольнять людей в социально ориентиро-
ванной экономике недопустимо. Кроме того, неко-
торые предприятия были обеспокоены наличием 
конкурентов и уделяли основное внимание повы-
шению качества продукции, а не наращиванию 
объёмов производства. А высшая доблесть чинов-
ника – постоянно рапортовать о росте не качест-
венных (их сложно считать),  а  объёмных  показа- 

 
 
 
 
 
 
 
телей.  
     Руководить приказным порядком оказалось 
проще и привычнее. В результате за выполнение 
прогнозных показателей с руководителей стали 
спрашивать как за выполнение директивных. Про-
изошёл возврат к административному планиро-
ванию. 
     По моему мнению, не нужно любым путём обе-
спечивать максимальные темпы роста объёмных 
показателей. Во главу угла должно быть постав-
лено качество экономического развития. Ведь 
развитые экономические государства всегда де-
монстрируют относительно низкие темпы роста 
ВВП, но их население живёт всё лучше. Другие 
страны показывают высокие темпы роста, но 
сравняться по уровню жизни с черепахой веду-
щих мировых экономик не могут. Может, и нам по-
ра сделать упор не на вал, а на эффективность? 

 
          ЦНОТА (нявіннасць) 
   Нашы дзяды выхоўвалі сваіх 
дзяцей у строгасці і нявіннасці, 

прычым не толькі дзяўчатак, але і хлопчыкаў. 
Цнатлівасць была ўмовай нараджэння здаровых 
дзяцей. Цнатлівасць была гонарам будучай ня-
весты.  
● Адказнасць за нявіннасць дачкі неслі яе бацькі. 
Яны добра ведалі аб адказнасці, якую яны неслі 
перад грамадствам за сваё дзіця, і рабілі ўсё, каб 
прыстойна давесці яго да галоўнай публічнай ура-
чыстасці пад назвай вяселле. 
● У народзе існавала ўпэўненасць, што “вінаватая” 
дзяўчына прыносіць у дом няшчасце:  калі яна 
першай завітае ў хату на Раство Хрыстова, то па 
ўсёй хаце пойдуць трэшчыны. Такая дзяўчына не 
мела права скакаць праз свяшчэннае купальскае 
вогнішча, таму што тым самым зневажала яго 
полымя;  яна не магла насіць на галаве вянок – 
сімвал нявіннасці і цнатлівасці. Дзяўчыну, якая 
страціла дзявоцкасць, выганялі з хаты, не бралі 
замуж,  іншы раз ёй абразалі касу. 

                          РЫБАЛКА   
               ( Могилёвская быль ) 
     Два любителя рыбной ловли в са-
мую жару, которая уже с неделю пла-
вила Могилёв, решили под мостом че-
рез Днепр половить рыбу. Само со-

бой разумеется, взяли с собой несколько бутылок 
вина, выпили, закусили и немного вздремнули. Оч-
нулись от какого-то шума и обалдели – из Днепра  
пили воду...  с л о н ы . 
   --  Ты их видишь? 
   --  Вижу. 
   --  Ущипни меня. 
   --  Я себя уже щипал.  Больно. 
   --  Тогда пошли домой и никому ни слова. 
   Три недели рыбаки не употребляли и каждый день 
ожидали новых галлюцинаций. А всё объяснялось 
просто:  в Могилёв приехал цирк!  И в жаркую погоду 
слонов водили к Днепру пить воду. 

27.08.2009 г. 13.08.2009 г. 

8.08.2009 г. 

Александр 
ЛУЧЕНОК 

 

 

                                  *   *   * 
 Калі паўвека мерна адгрукоча 
І ўжо не так бруіць у жылах кроў, 
І шлях жыццёвы, і сваіх сяброў 
Хто прыгадаць у цішыні захоча, 

Няхай жа той ніколі не забудзе 
Квяцістую дарогу ў родны дом, 
Дзе быў дзіцём, дзе быў ён юнаком, -- 
І ў доме тым заўсёды юным будзе. 
            Якая незабыўная дарога! 
            Дзядоў і прадзедаў знаёмыя сляды 
            Вядуць сыноў і праўнукаў заўжды 
            Да роднага любімага парога. 
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траказа на далоні Цімафея Баброва па- 
чувае сябе спакойна і ўпэўнена.   Яшчэ 
імгненне -- і яна знікне ў блакітным пра- 
сторы,  пакінуўшы пасля сябе дрогкую 
памяць...                            2 ліпеня 2009 г. 

адворак Таццяны Аляксееўны Алдана-
вай  з   в. Качурына  аздобіўся  новымі 
прыгожымі  кветкамі,   якія  з  першага 
пагляду  і  не адрозніш ад жывых... 
                                          30 ліпеня 2009 г. 

астусь Халмоў, не спыняючыся, вырашае 
па тэлефоне нейкае важнае пытанне. Тэх- 
нічны  прагрэс  робіцца кождзённасцю на 
вясковых вуліцах.              26 ліпеня 2009 г.  

е   верце,   калі   пачуеце   традыцыйнае 
“Жывуць, як кот  з  сабакам”.  Каб  у  гэ-
тым  пераканацца,   завітайце   да  хаты 
Уладзіміра Пракопавіча  і  Надзеі Дзміт-
рыеўны  Арцюшэнка,  дзе  ўбачыце  са- 

праўдных дружбакоў.   Калі што здараецца,  дык 
менавіта  кошка Мурка самаахвярна імкнецца за-
хінуць сабой лахматага сябрука.  Вось так яны  і 
жывуць...                                          10 ліпеня 2009 г.  
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